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SENIORRÅDSMØDE 

 
Dato: 04.04.25 Kl. 10.00-15.00  Sted: Seniorhuset I.P. Schmidt 
 
 
Deltagere: Carsten Jørgensen, Grethe Ærensgaard, Claes Ole Andersen, Ib Christian Ahle 
Kristensen, Jørn Fischer, Kirsten Høj Nielsen, Poul Rand, Søren Peter Jensen 
Forvaltningen: Signe Lunn Walls deltager fra kl. 11.00-12.00 
Kostfaglig vejleder deltager fra kl. 13.00 
 
Fraværende: Søren Peter Jensen (afbud), Ann-Lene Norbeck (afbud)  
Referent: Claes 
Ordstyrer: Grethe 
 

 

DAGSORDEN / REFERAT 

 

Kostfaglig vejledning, der var programsat som dagsordenpunkt 12, blev rykket til 
indledningen af mødet. Seniorrådets medlemmer fik lejlighed til at stille en del 
spørgsmål til de to kommunale kostvejledere og vejlederne fik nogle gode ideer 
med sig hjem. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Beslutning: Godkendt med fjernelsen af punkt 12, jf. ovenfor. 
 
 

2. Orienteringssag: Nyt fra Signe 
Sagsbeskrivelse: Signe orienterer om: 
- Ældreloven - status 
- Ny områdeleder hjemmepleje og visitation 
- Påbud Hybyhus  
 
Beslutning: Orienteringerne blev taget til efterretning 
 

3. Orienteringssag: Senior- og Socialudvalgets dagsorden  
Sagsbeskrivelse: Signe fortæller om relevante sager på Senior- og 
Socialudvalgets dagsorden. Der vil være fokus på: 
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- Beslutningssag: Regnskab 2024 
- Beslutningssag: 1. budgetopfølgning 2025 
- Orienteringssag: Ledelsesinformation for seniorområdet 
- Orienteringssag: Senior- og Socialudvalgets status på budgettiltag 2025 
- Beslutningssag: Seniorrådsvalg – fysiske stemmesedler til de borgere, 

der er undtaget digital post 
- Beslutningssag: Tilgængelighedspuljen 2025 
- Orienteringssag: Budget og rammer for Frivilligfesten 2025 
- Orienteringssag: Projekt Træning og Trivsel for Seniorer i Fredericia 
 
Beslutning: Orienteringerne blev taget til efterretning, enkelte bemærkninger 
til ovenstående indskrives i vores egen gennemgang af punkterne nedenfor. 

 
 

4. Orienteringssag: Opfølgning på seniorrådsvalg 2025 
Sagsbeskrivelse: Opfølgning på Senior- og Socialudvalgets beslutning om 
valgform og økonomi 
Beslutning: Seniorrådet støtter fravælgelsen af fysiske stemmesedler 
 
 

5. Beslutningssag: Udpegning af medlemmer til valgbestyrelse 
Sagsbeskrivelse: Seniorrådet skal udpege medlemmer til valgbestyrelsen for 
seniorrådsvalget 
Beslutning: Seniorrådet har udpeget Carsten O. Jørgensen, Kirsten Høj Nielsen 
og Ib C. A. Kristensen til valgbestyrelsen. 
 
 

6. Beslutningssag: Frivilligfesten den 8. oktober 2025 
Sagsbeskrivelse: Arbejdet frem mod Frivilligfesten 2025 er påbegyndt, og i den 
forbindelse præsenteres dette punkt for de relevante råd inden for kultur-, 
idræts- og senior- og socialområdet. 
 
I 2024 støttede Folkeoplysningsrådet, Fredericia Idrætsråd og Fredericia 
Eliteidræt hver med 25.000 kr. Senior- og socialområdet bidrog samlet set også 
med 25.000 kr. Dette muliggjorde afholdelsen af Frivilligfesten 2024. 
I år har Fredericia Idrætsråd og Folkeoplysningsrådet igen tilkendegivet, at de 
hver støtter med 25.000 kr., og der findes yderligere 25.000 fra kultur og 
idrætsområdet. Senior- og Socialområdet skal ligeledes gerne bidrage 25.000 
kr., og vi foreslår følgende fordeling: 
• 10.000 kr. fra Handicaprådet 
• 10.000 kr. fra Seniorrådet 
• 5.000 kr. fra Udsatterådet 
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Handicaprådet har godkendt at bidrage med 10.000 kr. 
Udsatterådet har endnu ikke haft punktet på et møde. 
 
Seniorrådet skal tage beslutning om: 
1. Om rådet vil bidrage med 10.000 kr. til frivilligfesten 
2. Udpege en repræsentant til dommerkomitéen (Dommerkomitémødet 

afholdes den 25. juni fra kl. 16-18)   
 

Beslutning: 
Seniorrådet bidrager med 10.000 kr. 
Claes Andersen er Seniorrådets repræsentant i dommerkomiteen. 

 
 

7. Orienteringssag: Indhold til dialogmøde med Senior- og Socialudvalget d. 
22. april  
Sagsbeskrivelse: Carsten orienterer om emne og form for dette møde. Der 
tages stilling til, hvem der deltager.  
Beslutning: Carsten har haft møde med David Gulløv omkring en anden måde 
at afholde dialogmødet på. Seniorrådet vil gerne præsentere erfaringerne fra 
studieturen til Sønderborg. 

- Det vil være godt om der dannes et overblik over, hvad kommunen har 
rundt omkring af hjælpemidler, der bare står og samler støv. 

- Seniorrådet vil være opsøgende om der står noget på plejehjemmene 
eller aktivitetscentrene, som måske kunne finde anvendelse andetsteds. 

- Ib, Carsten og Kirsten mødes omkring det opsøgende arbejde og de tre 
har inden næste møde en plan for vort fremtidige arbejde hermed til 
næste møde i Seniorrådet. F.eks. også at skubbe på for, at der på 
hjælpemiddelområdet foretages status rundt om i kommunen, så man får 
fundet ud af hvad der er på lager rundt omkring. 

 
8. Orienteringssag: Kommunikation i Seniorrådet, opfølgning på rådets 

beslutning om at kontakte hinanden, hvis der er uenighed.  
Sagsbeskrivelse: Carsten orienterer om episode. Gennemgang af rådets 
vedtægter. Drøftelse af hvad rådet skal gøre fremadrettet for at sikre, at der er 
en tillidsskabende dialog i seniorrådet. 
Beslutning: Carsten orienterer om episode. Gennemgang af rådets vedtægter. 
Drøftelse af, hvad rådet skal gøre fremadrettet for at sikre, at der er en 
tillidsskabende dialog i seniorrådet. 
 
Poul Rand har valgt at træde ud af Seniorrådet. Grethe Ærensgaard flytter til 
juni til Fyn og udtræder derfor af Seniorrådet. Rådet vælger ny næstformand på 
næste møde. 
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9. Orienteringssag: Budgetforslag 2025 

Sagsbeskrivelse: Carsten fremlægger forslag til budget som aftalt på sidste 
møde 
Beslutning: Det fremlagte budgetforslag blev vedtaget. 
 
 

10. Beslutningssag: Valg til regionens ældreråd 
Sagsbeskrivelse: Grethe træder ud af regionens ældreråd. Seniorrådet skal 
udpege en ny repræsentant 
Beslutning: Regionens ældreråd forventer at blive nedlagt. Punktet udskydes til 
næste gang, da seniorrådet ikke er fuldtalligt d.d.   
 

 
11. Fremtidige møder og arrangementer 

- Status på kaffemøder 
Sagsbeskrivelse: Kort referat fra rådets første møde. 2 fremmødte til 
arrangementet, men givtigt alligevel. 
 
De to yderligere planlagte møder gennemføres trods det beskedne 
fremmøde ved første kaffemøde, dog begrænses længden på de næste 
møder fra 3 til 2 timer  
 
 

- Årsmøde d. 29. april 
Sagsbeskrivelse: Program fremlægges og opgaver fordeles.  
Vi mødes kl 8:30 og begynder opdækningen til årsmødet. 
Alt er planlagt 
Carsten og Grethe har styr på det hele og de politikere der deltager. 
 

- Synlighedsgruppen 
Sagsbeskrivelse: Gruppen orienterer om deres arbejde 
Beslutning: Carsten og Jørn og Ann-Lene aftaler dato for nyt møde i 
gruppen. Vi mødes onsdag den 9 april i I.P.Schmidt kl 9.00-10.00 
 

• Deltagelse i konference d. 13. april på Nyborg Strand 
Sagsbeskrivelse: Hvem deltager? 
Beslutning: Grethe og Carsten deltager både den 12 og 13.  
Ib Jørn og Kirsten deltager den 13. maj. Carsten sørger for tilmelding 
 

12. Orienteringssag: Besøg af kostfaglig vejleder 
Sagsbeskrivelse: Seniorrådet får besøg af kostfaglig vejleder. 
 



5 

13. Eventuelt / nyt fra rådets medlemmer 
- Signe Walls har omtalt en bog af Aske Juul Madsen ”De Nye Gamle” som 

vi skal købe og orientere os ift.  Grethe sørger for indkøb af en bog til hvert 
medlem af seniorrådet. 
 

14. Gode råd til udvalget  
Til næste års uddeling af tilgængelighedsudvalgsmidler foreslår Seniorrådet at: 

- Deadline for ansøgninger meldes ud tidligt i januar 2026, og gerne via 
Fredericia Frivilligcenter, så potentielle ansøgere har god tid til at 
planlægge og indhente tilbud på de ting, som de ønsker at søge midler til. 

- At både ansøgningsperioden og Tilgængelighedsudvalgets afgørelse evt. 
placeres, så der er plads til en evt. udsættelse af afgørelsen, så man 
undgår, at man som i år kun havde repræsentanter til 
Tilgængelighedsudvalgets afgørende møde fra Seniorrådet og ingen fra 
Handicaprådet. 

- Det ville også være klædeligt om tovholderen på afgørelsen er bedre 
forberedt end det var tilfældet i år. Især fordi den politiske signalværdi af 
uddelingen af midlerne er stor ville det være klædeligt at en mere erfaren 
sagsbehandler betjener Tilgængelighedsudvalget. 

 
Ved spørgsmål til referatet kontakt formand Carsten Jørgensen på mail 
(carsten.jorgensen@fredericia.dk) eller telefon (3027 2789)   
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